
KOMISIA PRE ŽIVOTNÉ PROSTREDIE A KLIMATICKÚ ZMENU 
Mestského zastupiteľstva hlavného mesta Slovenskej republiky Bratislavy  

 
  

Zápisnica zo zasadnutia Komisie pre životné prostredie a klimatickú zmenu MsZ 
(ďalej aj ako ,,Komisia“), zo dňa 09.09.2024 o 16:00 hod. 

 
 
Prítomní členovia Komisie: 
Ing. Jakub Mrva, PhD., Mgr. Vladimír Mokráň, Ing. Lenka Milincká, Ing. Veronika 
Hagovská, , PhD., Ing. Jakub Mrva, Samuel Achberger, MSc., Matúš Čupka, Mgr. Martin 
Vlačiky, Mgr. Lenka Jakubčová, Mgr. Lucia Szabová, Ing. arch. Mgr. art. Elena Pätoprstá, 
Matúš Čupka, Mgr. Lucia Szabová 
 
Ospravedlnení – neprítomní členovia Komisie: Mgr. Lenka Jakubčová 
 
Ďalší zúčastnení: 
JUDr. Zuzana Kirschnerová - tajomníčka, Ing. Roman Havlíček, Ján Brunovský, MSc., 
Mgr. Ján Mazúr, PhD. 
  
Začiatok: 16:00 hod.  
  
Zasadnutie otvoril a viedol Ing. Jakub Mrva, predseda Komisie. 
  
Návrh programu podľa pozvánky:  
 
1. Otvorenie  
2. Ročná správa o realizácii Programu rozvoja hlavného mesta SR Bratislavy 2022 

2030 za rok  2023 
3.       Rôzne 
 
 
1. Otvorenie 
Komisia bola uznášaniaschopná od 16:00 hod. v počte  členov 9 z 10, členovia Komisie 
sa pripojili k zasadnutiu online. Komisiou bol schválený návrh programu v zmysle 
pozvánky.  
 
Hlasovanie:   
Prítomní členovia Komisie: 9 , za: 9, proti: 0, zdržal sa: 0 
 
Uznesenie:  
Všetky body programu uvedené v pozvánke boli schválené. 
 
 
2. Ročná správa o realizácii Programu rozvoja hlavného mesta SR Bratislavy 2022    

– 2030 za rok  2023 
 

Prezentujúci:  Mgr. Ján Mazúr, PhD. 
 
P. Mazúr predstavil členom Komisie Ročnú správu o realizácii Programu rozvoja 
hlavného mesta SR Bratislavy 2022 – 2030 za rok  2023. Predkladaná správa prináša 
odpočet toho, čo sa podarilo v súvislosti s cieľmi stratégie Bratislava 2030 realizovať za 



rok 2023 a predstavuje aj plány na ďalšie obdobie. V roku 2023 sa dokončili a rozbehli 
viaceré projekty, ktoré sú významné pre dosiahnutie stanovených cieľov. Začalo sa s 
výstavbou 105 mestských nájomných bytov na Muchovom námestí, pokračovala 
výstavba električkovej trate do Petržalky, prebehla rekonštrukcia významného 
verejného priestoru na Námestí slobody, ikonická fontána Družba bola po 16 rokoch 
opätovne uvedená do prevádzky, bola dokončená a verejnosti predstavená mestská 
urbanistická štúdia Mlynské Nivy. 
V správe je uvedený aj odpočet kľúčových indikátorov, ako aj priebežné hodnotenie 
plnenia stratégie. Pozitívny vývojový trend HM BA zaznamenalo pri 43% cieľov, pri 24% 
sa neudial významnejší posun, v 13% bol trend vyhodnotený ako negatívny. Bratislava 
2030 je však kontinuálny plán, nastavený do konca dekády. Pri niektorých cieľoch je  
viditeľný rovnomerný progres, u iných cieľov nemusí byť rovnomerný ani lineárny a je 
podmienený povahou samotných projektov, ako aj dostupnosťou zdrojov na ich 
realizáciu. Po dvoch rokoch je HM BA stále na začiatku implementácie ale  dôslednou 
realizáciou akčných plánov bude viditeľný aj významnejší posun vo viacerých cieľoch už 
v najbližších rokoch. 
Bratislava pokračuje do ďalšieho roku s odhodlaním plniť opatrenia akčného plánu 
Bratislava 2030, ktoré reagujú nielen na bezprostredné problémy a výzvy, ale aj 
rozvojové príležitosti, ktoré pomôžu z Bratislavy vytvoriť starostlivé, dostupné a odolné 
mesto, v ktorom chceme žiť. 
Následne pristúpil p. Mazúr k obsahu a metodike ročnej správy, ktorú predstavil členom 
Komisie.  
Následne členovia Komisie viedli diskusiu, v rámci ktorej p. Pätoprstá požadovala 
naplnenie cieľa PH SR- zvyšovať intaktné plochy a údaje o nich a k Indikátoru 24 
odporučila HM BA –  vypracovať projekt k územiu, z ktorého sa má vylúčiť automobilová 
doprava medzi Malým a Veľkým Draždiakom a to vybudovaním cesty z Kutlíkovej ulice 
k záhradkárskej osade Malý Draždiak, aby bol pripravený v čase keď HM BA bude mať 
na jeho realizáciu finančné prostriedky.  
P. Mokráň navrhol zahrnúť do obsahu Ročnej správy aj ďalšie Indikátory – napr. uhlíkovú 
stopu mesta. P. Mazúr uviedol, že na rozšírení balíka Indikátorov budú pracovať.  
 
Následne členovia Komisie po diskusii pristúpili k hlasovaniu. 
 
Hlasovanie:   
Prítomní členovia Komisie: 9 , za: 9, proti: 0, zdržal sa: 0 
 
Uznesenie:  
 
Komisia pre životné prostredie a klimatickú zmenu   
 

odporúča 
 

MsZ zobrať na vedomie Ročnú správu o realizácii Programu rozvoja hlavného mesta SR 
Bratislavy 2022 – 2030 za rok 2023. 
 
3. Rôzne  
 
P. Pätoprstá upozornila členov Komisie na zmenu Územného plánu hlavného mesta SR 
Bratislavy č. 10 týkajúcu sa územia Staré Lido, aktuálne v pripomienkovom konaní, 
požiadala o nahliadnutie k pripomienkam a ich spracovaniu, Komisia chce dostať 
informáciu ako sa HM BA vysporiadalo s pripomienkami, p. Mrva potvrdil, že ako členka 
Komisie má p. Pätoprstá na to právo.  



Následne p. Pätoprstá navrhla ako ďalšiu tému na prerokovania Komisie – Slovnaft 
znečistenie ovzdušia minulý týždeň. Členovia viedli o tejto téme rozsiahlu diskusiu ako 
aj o téme znečistenia ovzdušia v Bratislave. HM BA má v pláne inštalovať merače 
znečistenia ovzdušia cca 40 ks.  
P. Mrva vypýta od P. Ridillu technické špecifikácie meračov znečistenia ovzdušia a na 
nasledujúcej Komisii ich predloží členom Komisie.  
 
Po diskusii predseda Komisie prítomným poďakoval za účasť a Komisiu ukončil o 16:50 
hod..  
 
 
 
 
___________________________ 
Ing. Jakub Mrva 
predseda Komisie  
 
 
 
Zapísala:  
 
___________________________ 
JUDr. Zuzana Kirschnerová 
tajomníčka Komisie 
       
v Bratislave, dňa 09.09.2024 
 
 
 


